
Stuk 525 (2005-2006) – Nr. 2

Zit ting 2005-2006

21 februari 2006

BRU

1664

VOORSTEL VAN RESOLUTIE

– van de heer Steven Vanackere c.s.
betreffende de toegang van de Vlaamse overheid tot het Rijksregister met het oog op het 

voeren van een onthaalbeleid voor inwijkelingen in de Vlaamse Rand

VERSLAG

namens de Commissie voor Brussel en de Vlaamse Rand
uitgebracht door de heer Dirk De Cock



2Stuk 525 (2005-2006) – Nr. 2

Samenstelling van de commissie: 

Voorzitter: mevrouw Gerda Van Steenberge.

Vaste leden:

de heren Erik Arckens,  Wim Van Dijck, mevrouw Greet Van 
Linter, de heer Luk van Nieuwenhuysen, mevrouw Gerda Van 
Steenberge;

mevrouw Trees Merckx-Van Goey, de heren Steven Vanackere, 
Luc Van den Brande, Eric Van Rompuy;

de heer Sven Gatz, mevrouw Dominique Guns, de heer Francis 
Vermeiren;

de heer Dirk De Cock, de dames Else De Wachter, Elke 
Roex.

Plaatsvervangers:

de heer Herman De Reuse, de dames An Michiels, Monique 
Moens, de heren Erik Tack, Joris Van Hauthem;

mevrouw Cathy Berx, de heren Ludwig Caluwé, Tom Dehaene, 
Jan Laurys;

de heren Marc Cordeel, Herman Schueremans, Gilbert Van 
Baelen;

de heren Flor Koninckx, Marcel Logist, mevrouw Anissa 
Temsamani.

Toegevoegde leden: 

de heer Eloi Glorieux;

de heer Mark Demesmaeker;

de heer Christian Van Eyken.

______
Zie:

525 (2005-2006)
– Nr. 1: Voorstel van resolutie
– Nr. 2 en 3: Met rede



3 Stuk 525 (2005-2006) – Nr. 2

INHOUD

Blz.

1. Toelichting door de heer Steven Vanackere, indiener ....................................................................  4

2. Bespreking ...................................................................................................................................  5

3. Stemming .....................................................................................................................................  6

______________________



4Stuk 525 (2005-2006) – Nr. 2

DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Brussel en de Vlaamse Rand 
behandelde het voorstel van resolutie van de heer 
Steven Vanackere c.s. betreffende de toegang van de 
Vlaamse overheid tot het Rijksregister met het oog 
op het voeren van een onthaalbeleid voor inwijkelin-
gen in de Vlaamse Rand (Parl St. Vl. Parl. 2005-06, 
nr. 525/1) op 9 februari 2006.

1. TOELICHTING DOOR DE HEER STEVEN 
VANACKERE, INDIENER

Uit een recent onderzoek van de administratie Plan-
ning en Statistiek van het ministerie van de Vlaamse 
Gemeenschap blijkt dat de negentien gemeenten in de 
Rand rond Brussel een toenemend aantal inwoners 
van buitenlandse nationaliteit tellen. Voor de negen-
tien gemeenten samen gaat het over 10,4 procent van 
de inwoners, en in sommige gemeenten – niet in het 
minst in de faciliteitengemeenten – is het aandeel van 
buitenlanders nog belangrijker.

De nabijheid van Brussel als internationale aantrek-
kingspool is hier natuurlijk de belangrijkste verkla-
ring voor. Bij het uittekenen van haar beleid inzake 
de versterking van het Vlaamse karakter van de 
Rand, houdt de Vlaamse Regering daar best reke-
ning mee. De sterke internationale aanwezigheid 
vergt een specifieke communicatiestrategie ten aan-
zien van die doelgroep en een gepast onthaalbeleid. 
Zonder te willen veralgemenen, kan men stellen dat 
de anderstalige buitenlanders om twee redenen een 
aangepaste vorm van onthaal en communicatie nodig 
hebben. Ten eerste is hun huistaal door de aard van 
de groep uiteraard veel gevarieerder dan dat voor de 
Belgische anderstaligen het geval is en ten tweede 
zien deze mensen hun verblijf  in ons land vaker als 
een tijdelijke periode in hun loopbaan. Men kan dus 
niet zonder meer veronderstellen dat de motivatie om 
een landstaal te leren bijzonder groot is. 

De minister heeft zelf  in deze commissie (op 2 juni 
2005) verklaard dat twee soorten communicatie 
onderscheiden moeten worden: algemene commu-
nicatie (publicaties, ondertiteling tv-programma’s, 
initiatieven van vzw De Rand…) en doelgerichte 
individuele communicatie. Deze laatstgenoemde 
communicatie is echter moeilijk als men niet beschikt 
over het adres en de identiteit van de inwijkeling. 
Individuele communicatie heeft een grotere impact 
dan algemene campagnes. Men zou een onthaalpak-
ket naar de inwijkelingen kunnen sturen, een positief  

onthaalpakket dat hen verwelkomt in een gastvrij 
land, maar dat er ‘en passant’ op wijst dat ze in het 
Vlaamse Gewest leven. Veel inwijkelingen beseffen 
niet dat ze in Vlaanderen wonen. De heer Steven 
Vanackere geeft bij wijze van boutade het voorbeeld 
van een diplomaat voor de NAVO, recent in Vlaande-
ren woonachtig, op weg naar Oostende, die na ander-
half  uur onderweg verbaasd is dat “Brussel aan de 
kust gelegen is”.
 
Men stelt echter vast dat gemeentebesturen toe-
gang hebben tot het Rijksregister terwijl de Vlaamse 
Gemeenschap er voor het voeren van een onthaal-
beleid in de Vlaamse Rand geen toegang toe heeft. 
Paradoxaal genoeg heeft bv. de burgemeester van 
Linkebeek toegang tot gegevens over inwijkelingen 
die zijn voogdijminister Keulen niet heeft. De heer 
Vanackere vindt dit een storende vaststelling. Het is 
normaal dat de gemeentebesturen over die gegevens 
beschikken, maar de indiener vindt dat de Vlaamse 
Gemeenschap daar ook moet kunnen over beschik-
ken. In termen van bevoegdheid is er geen probleem. 
De Vlaamse Gemeenschap is bevoegd voor onthaal-
beleid en integratie van inwijkelingen. Het Vlaamse 
regeerakkoord stelt uitdrukkelijk dat een degelijk 
onthaal- en communicatiebeleid voor de anderstali-
gen in de Vlaamse Rand zal worden uitgewerkt. 

De federale wet op het Rijksregister maakt het moge-
lijk om, telkens voor welomschreven doeleinden, toe-
gang te verlenen tot het Rijksregister. De toegang tot 
het Rijksregister moet dus aangevraagd worden met 
het specifieke doel om een onthaalbeleid te voeren.

Dit voorstel van resolutie geeft aan dat het wenselijk 
is dat de Vlaamse Regering de nodige stappen zet bij 
de federale overheid om deze toegang te verwerven. 
De vzw De Rand, zeker als ze de vorm van een extern 
verzelfstandigd agentschap heeft aangenomen, zou 
kunnen instaan voor deze toegangen voor het ver-
werken van de gegevens, vermits aan die vzw door 
de Vlaamse Regering een bijzondere rol in het ont-
haalbeleid is toegewezen. Toch laat het voorstel van 
resolutie met de bewoordingen “via haar ministerie 
of  via een van haar instellingen” de nodige ruimte 
opdat de Vlaamse Regering de raadpleging van de 
gegevens van het Rijksregister op de meest efficiënte 
wijze zou nastreven. 

De heer Steven Vanackere is zich er van bewust dat 
toegang tot het Rijksregister verwerven een werk van 
lange adem is. Het betreft een ingewikkelde proce-
dure. Dit voorstel vraagt dus daar nu mee te starten.
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2. BESPREKING

De heer Luk Van Nieuwenhuysen stelt dat vzw De 
Rand heel wat ervaring heeft met het positief  ontha-
len van inwijkelingen, tenminste voor zover men over 
gegevens beschikt over de inwijkelingen in de Rand. 
Qua knowhow is er dus geen probleem. Wel is het een 
probleem om over de adressen van nieuwkomers te 
beschikken. Het lid meent zich te herinneren dat men 
enkele jaren geleden in Brussel ook het probleem had 
om gegevens te krijgen over Vlamingen die zich in 
Brussel kwamen vestigen. Het heeft jaren inspan-
ningen gevergd vooraleer de Vlaamse Gemeenchaps-
commissie (VGC) toegang gekregen heeft tot het 
Rijksregister. Het lid vraagt zich af  of  men zich in 
afwachting van toegang tot het Rijksregister voor een 
Vlaamse instantie, niet kan laten depanneren door 
de VGC. Is dat praktisch mogelijk?  In ieder geval 
ondersteunt de Vlaams Belang-fractie het voorstel 
van resolutie.

De heer Luk Van Nieuwenhuysen wil van de gelegen-
heid gebruik maken om de aandacht van de minis-
ter te vestigen op een aangelegenheid in verband met 
het onthaal van nieuwkomers. Enkele jaren geleden 
vroeg het lid aan voormalig minister Paul Van Grem-
bergen hoe het zat met de opleiding van Vlaamse 
ambtenaren die met nieuwkomers geconfronteerd 
worden. Destijds had de provincie Vlaams-Brabant 
het goede initiatief  genomen een dergelijke opleiding 
te organiseren voor de provinciale ambtenaren. Ook 
de gemeentelijke ambtenaren konden er gebruik van 
maken. De minister antwoordde destijds dat een dui-
zendtal Vlaamse ambtenaren in aanmerking konden 
komen voor een dergelijke opleiding, maar de oplei-
ding is er nooit gekomen. Vlaams Belang dringt vaak 
aan op de naleving van de taalwetten onder meer aan 
de loketten, maar is er zich van bewust dat dit op het 
terrein niet altijd gemakkelijk toe te passen is. De 
opleidingen van de provincie geven heel wat kennis 
ter zake mee; er zijn richtlijnen vanuit de provincie 
die gehanteerd moeten worden. Het lid heeft Vlaams 
minister Marino Keulen gevraagd of   het mogelijk 
was die opleiding ook voor Vlaamse ambtenaren 
te organiseren, maar het ligt blijkbaar niet in zijn 
bedoeling dat te doen. Spreker dringt er bij coördine-
rend minister Vandenbroucke op aan dat er ter zake 
inspanningen gedaan worden.

Mevrouw Else De Wachter vindt dit een belangrijk 
voorstel van resolutie. Het voorstel is niet de zaligma-
kende oplossing, maar een stap in de goede richting. 
Het maakt een snel en correct bereik van anderstalige 

nieuwkomers mogelijk. Men kan hen veel vlugger 
inlichten, waarbij ook mogelijke problemen van bij 
het begin een stuk weggewerkt kunnen worden. Het 
lid wil wel benadrukken dat het belangrijk is, waar 
mogelijk, de werking via de lokale besturen te blijven 
voortzetten. 

De heer Steven Vanackere antwoordt de heer Luk 
Van Nieuwenhuysen dat het allicht geen technisch 
probleem is om toegangen door te spelen aan over-
heden, maar wettelijk geeft het Rijksregister slechts 
toegang aan zeer specifieke instanties, of  zelfs aan 
bepaalde personen nominatim, voor een welbepaald 
doel. Dit is in het licht van de bescherming van de 
privacy natuurlijk geen slechte zaak. De VGC zal 
dus niet zomaar gegevens kunnen doorgeven. De 
Vlaamse overheid moet een afzonderlijke toegang 
vragen.

Minister Frank Vandenbroucke steunt het voorstel. 
Er zijn inderdaad meer instrumenten nodig voor het 
onthaalbeleid en het onthaalbeleid moet versterkt 
worden.  De minister heeft de administratie en vzw 
De Rand  reeds de opdracht gegeven een aanvraag-
dossier in te dienen. Daar wordt heel binnenkort aan 
gewerkt. De minister gaat ervan uit dat het mogelijk 
moet zijn toegang tot het Rijksregister te krijgen. Dit 
kan een belangrijke ondersteuning zijn voor het ont-
haalbeleid. Niet alle gemeentebesturen zijn immers 
noodzakelijkerwijs even gemotiveerd of  van goede 
wil wat het onthaalbeleid betreft. 

Tegelijk wordt het onthaalbeleid versterkt. Er komt 
onder meer een nieuwe uitgave van de welkomstbro-
chure. De Vlaamse overheid en de gemeentebestu-
ren moeten op een zelfbewuste, rustige manier laten 
weten aan inwijkelingen dat ze in Vlaanderen wonen, 
waar Nederlands gesproken wordt. Dat Vlaanderen 
gastvrij en kosmopolitisch is, en dat de Vlaamse over-
heid wil helpen bij allerlei zorgen die de inwijkelingen 
hebben. Maar er moet wel op gewezen worden dat 
ze in Vlaanderen leven, Vlaanderen dat overigens een 
interessante geschiedenis en achtergrond heeft.

Vandaar is dit een nuttig instrument. De minister wil 
ook de gemeentebesturen blijven inschakelen, onder 
meer bij de verspreiding van dit nieuwe pakket voor 
de nieuwkomers. 

Inzake opleidingen zegt de minister dat vzw De Rand 
al opleidingen voor gemeenteambtenaren organi-
seert. Moet dit uitgebreid worden? De minister wil 
dit bekijken met de vzw.
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3. STEMMING

Het voorstel van resolutie betreffende de toegang van 
de Vlaamse overheid tot het Rijksregister met het oog 
op het voeren van een onthaalbeleid voor inwijkelin-
gen in de Vlaamse Rand wordt unaniem aangenomen 
met 11 stemmen.

De verslaggever, De voorzitter,

Dirk DE COCK Gerda VAN STEENBERGE

–––––––––––––––––––––


